
 

 

 

Vragen  

 
Onderwerp: overlast roeken en kauwen 
  

 
Weert, 23 mei 2023 
 

 
T.a.v. College van B&W 

 

Geachte College, 
 
De roek en de kauw zijn beiden beschermde vogels in het kader van de Wet natuurbescherming 
(Wnb). Voor de kauw zijn er landelijke vrijstellingen van een aantal verboden. De roek geniet een 
striktere bescherming omdat het belangrijk is om de populatie in stand te houden. Daarnaast 
heeft de roek ook positieve effecten, namelijk het opeten van schadelijke bodemorganismen.  
 
De provincie Limburg heeft in haar Faunabeheerplan 2020 - 2026 voorwaarden opgesteld 
waarbinnen gemeenten een ontheffing kunnen aanvragen om overlastbeperkende maatregelen 
te treffen. Gemeenten kunnen zowel preventieve maatregelen nemen als een ontheffing 
aanvragen voor het verjagen en verontrusten van een roekenkolonie, het verwijderen en 
verplaatsen van lege roekennesten, of het lokken van roeken naar alternatieve locaties.  
 
Voordat gemeenten een ontheffing kunnen aanvragen, moet de gemeente een 
roekenbeschermingsplan opstellen. Hierin moet de overlastsituatie worden beschreven, inclusief 
een analyse van andere bevredigende oplossingen en de wettelijke belangen die hierbij spelen 
(zoals volksgezondheid). Daarnaast moet aanvullende informatie worden verstrekt over het 
foeragegebied van de roeken, alternatieve broedlocaties en de te verwachten effecten van 
maatregelen op de populatie.  
 
De fractie dusweert heeft verschillende keren aandacht gevraagd voor het toenemende overlast 
van de roeken in bepaalde straten in de wijk Groenewoud. Het college heeft een 
informatiebijeenkomst georganiseerd en eind maart is er een actieplan opgesteld waarmee het 
college overgaat tot het nemen van preventieve maatregelen in samenwerking met de 
wijkbewoners.  
 
De fractie van Weert Lokaal heeft aanvullende vragen m.b.t. het reeds gevoerde beleid en de 
genomen acties:  
 
Het Faunabeheerplan 2020-2026 maakt een onderscheid tussen de mogelijkheden om een 
ontheffing aan te vragen voor overlastbeperkende maatregelen, die niet preventief zijn, voor de 
kauw en de roek. Dit in verband met de landelijke vrijstellingen die van toepassing zijn op de 
kauw.  
• Heeft het college in haar actieplan hiermee rekening gehouden?  

• Is er een duaal beleid/plan voor het aanpakken van de overlast van de kauw en de 
roek?  
• Zo ja, op welke manier?  
• Zo nee, waarom niet?  
 



 

 

Overlast roeken en kauwen in de wijken van gemeente Weert. 
• Is het college van mening dat de roekenkolonies en/of kauwenkolonies in wijken van Weert voor 
overlast zorgen waardoor de gezondheid van mensen in het geding is of kan zijn? 
• Zijn er meerdere wijken/straten in Weert waar de kauw- en/of de roekkolonies voor 
onevenredige overlast zorgen? 
• Als het antwoord ja is, welke wijken/straten zijn het?  
 
De genomen preventieve maatregelen 
• Is het college van mening dat door de preventieve maatregelen, de overlast tijdens de 
broedperiode van de roeken zal verminderen? 
• Als het antwoord ja is: wat is de onderbouwing hiervan? 
• Als het antwoord nee is: welke andere maatregelen zijn dan noodzakelijk? 
• Waarom heeft het college ervoor gekozen om het actieplan alleen in de wijk Groenewoud uit te 
rollen en niet in andere wijken/straten waar ook sprake is van overlast?  
 
De provincie vraagt een roekenbeschermjngsplan bij de aanvraag voor een ontheffing.  
• Is het college al bezig met het opstellen van een roekenbeschermingsplan? 
• Als het antwoord ja is: wanneer verwacht het college hiermee klaar te zijn? 
• Als het antwoord nee is: waarom vindt het college dit niet noodzakelijk? 
 
Momenteel neemt de provincie geen nieuwe aanvragen in behandeling voor overlastbeperkende 
maatregelen die niet preventief zijn m.b.t. de roek. Dit komt door een eigen pilot in Heerlen, 
waarin het verplaatsen van roeken plaatsvindt op een wijze die geen negatieve gevolgen heeft 
voor de populatie. De volgende vragen rijzen op:  
• Is er al bekend wanneer deze pilot wordt afgerond?  
• Heeft het college de provincie op de hoogte gebracht van de situatie in Weert?  
• Zo ja, op welke manier? En zo nee, waarom niet?  
• Is het college bereid een dringende brief te schrijven aan de provincie om de urgentie van de 
overlast gevende situatie te benadrukken?  
• Als het antwoord nee is, waarom niet? 
 
 
 

 
 
 
De fractie Weert Lokaal,        
 
 
Jurrella Kleinmoedig  
 
 
 

 


